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Emitent: Secretarul general al municipiului Roman 
    Nr. 30816 din 27.04.2023 
 

  
 

 

PROCES – VERBAL 
 

Încheiat la şedinţa ordinară a Consiliului Local Roman 
din 27.04.2023; 

 
 
Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia Primarului nr. 436 din 

21.04.2023. 
Şedinţa se desfăşoară la sediul Municipiului Roman, în sala „Unirii”, 

Piața Roman Vodă, nr. 1, începând cu ora 1500. 
 
La apelul nominal efectuat de către dna Camelia Rusu – director al 

Direcției juridice și administrație publică, care îndeplinește atribuțiile 

secretarului general în baza Dispoziției nr. 720 din 25.06.2022 privind delegarea 
unor atribuții de serviciu, se constată şi se înregistrează prezenţa a: 

- 16 consilieri locali la punctele 1) si 2) de pe ordinea de zi, lipsind 
motivat dnul viceprimar Radu-Constantin Samson, dnul consilier Dragoș-Viorel 
Moroșanu, dnul consilier Ionut-Liviu Ciocoiu si dnul consilier Eugen Patrașcu. 

- 17 consilieri locali de la punctul 3) de pe ordinea de zi. fiind prezent si 
domnul consilier Eugen Patrașcu. 

Dna Camelia Rusu – director al Direcției juridice și administrație publică 
anunta ca dnul preşedinte de sedinta Dragoș-Viorel Moroșanu absenteaza 
motivat si de aceea se impune alegerea unui președinte de ședintă, solicitând 
consilierilor sa facă propuneri in acest sens. 

Dna consilier Roxana Ioana Iorga propune ca președinte de ședinta pe 
doamna consilier Dana Lăcrămioara Păiuș 

Dna Camelia Rusu - director al Direcției juridice și administrație publică 
supune la vot propunerea pentru președinte de ședintă si cu unanimitate de 
voturi doamna consilier Dana Lăcrămioara Păiuș este aleasă presedinte de 
sedință 

La şedinţă participă şi reprezentanţii mass-mediei locale. 
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Dna Camelia Rusu - director al Direcției juridice și administrație publică o 
informează pe dna președintă Dana Lăcrămioara Păiuș cu privire la cvorumul și 
la majoritatea necesară pentru adoptarea fiecărei hotărâri. Astfel, pentru:  

 

- punctul 1 – majoritate simpla ; 
- punctul 2 – majoritate calificata – 14 voturi; 
- punctul 3 – majoritate calificata – 14 voturi  
- punctul 4 – majoritate absoluta – 11 voturi;  
- punctul 5 – majoritate absoluta– 11 voturi;  
- punctul 6 – majoritate absolută – 11 voturi;  
- punctul 7 – majoritate absolută – 11 voturi. 
- punctul 9 – majoritate absolută – 11 voturi 
- punctul 10 – majoritate absolută – 11 voturi 
- punctul 11 – majoritate absolută – 11 voturi;  
- punctul 12 – majoritate absolută – 11 voturi;  
 

Dna Camelia Rusu - director al Direcției juridice și administrație publică 
reaminteşte membrilor Consiliului local prevederile articolului 228 din O.U.G. 
nr. 57/2019 privind Codul Administrativ.  

 

Se supune spre aprobare ordinea de zi cu urmăroarele modificări:  
- se introduce pe ordinea de zi punctul 9 (suplimentar 1) - Proiect de hotărâre 

privind încheierea unui Acord de asociere - iniţiator Leonard Achiriloaei - 
Primarul Municipiului Roman;  
- se introduce pe ordinea de zi punctul 10  (suplimentar 2) - Proiect de hotărâre 

privind aprobarea rectificării bugetului local pe anul 2023 - iniţiator Leonard 

Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman ; 
- se introduce pe ordinea de zi punctul 11  (suplimentar 3) - Proiect de hotărâre 
privind modificarea unei poziții din anexa nr. 2 la Hotărârea Consiliului 
Local al Municipiului Roman nr. 69 din 30.03.2023 privind atribuirea cu 
prioritate a unor locuințe sociale din strada Islazului, unor persoane 
evacuate din imobile ce nu mai prezintă siguranță – iniţiator Leonard 

Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman ; 
-se introduce pe ordinea de zi punctul 12  (suplimentar 4) - Proiect de hotărâre 
privind aprobarea schemei locale de ajutor de minimis pentru stimularea 
investițiilor și crearea de locuri de muncă pe teritoriul Municipiului Roman 
– iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman;  
 

1. Proiect de hotărâre privind alegerea președintelui de ședință - 
iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C3 
și C5; 

2. Proiect de hotărâre privind rectificarea unui contract de vânzare 
cumpărare - iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului 
Roman – C1 și C5; 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării unei locuințe 

A.N.L.– iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului 
Roman – C2 și C5;  
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4. Proiect de hotărâre privind actualizarea inventarului terenurilor 
aparținând domeniului privat al municipiului Roman – iniţiator 
Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C1 și C5; 

5. Proiect de hotărâre privind  stabilirea impozitelor și taxelor locale 
pentru anul 2024 - iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul 
Municipiului Roman – C2 și C5; 

6. Proiect de hotărâre privind alocarea unor sume din bugetul local 
(culte)- iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului 
Roman – C2 , C4 si C5; 

7. Proiect de hotărâre privind instituirea dreptului de uz şi servitute 
cu titlu oneros asupra unor terenuri aflate în proprietatea 
Municipiului Roman - iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul 
Municipiului Roman – C1 și C5; 

8. Întrebări și interpelări adresate primarului și/sau viceprimarului. 
9. Proiect de hotărâre privind încheierea unui Acord de asociere - 

iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2, 
C4 și C5; 

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării bugetului local 
pe anul 2023 - iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul 
Municipiului Roman – C2 și C5; 

11. Proiect de hotărâre privind modificarea unei poziții din anexa nr. 
2 la Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Roman nr. 69 
din 30.03.2023 privind atribuirea cu prioritate a unor locuințe 

sociale din strada Islazului, unor persoane evacuate din imobile 
ce nu mai prezintă siguranță – iniţiator Leonard Achiriloaei - 
Primarul Municipiului Roman – C3 și C5; 

12. Proiect de hotărâre privind aprobarea schemei locale de ajutor de 
minimis pentru stimularea investițiilor și crearea de locuri de 
muncă pe teritoriul Municipiului Roman – iniţiator Leonard 

Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5;  
aceasta fiind aprobata in unanimitate de voturi 
 
 
 

La punctul 1) de pe ordinea de zi – alegerea președintelui de ședință - 
avizul comisiei pentru administratie publica locală, sport si turism a fost 
favorabil  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 
Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 
 

La punctul 2) de pe ordinea de zi – rectificarea unui contract de 
vânzare cumpărare – avizul comisiei pentru urbanism si administrarea 
teritoriului a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  
Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 
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La punctul 3) de pe ordinea de zi – aprobarea vânzării unei locuințe 

A.N.L – avizul comisiei buget-finante  a fost favorabil. 
Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 
Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 
 

La punctul 4) de pe ordinea de zi – actualizarea inventarului 
terenurilor aparținând domeniului privat al municipiului Roman  – avizul 
comisiei pentru urbanism si administrarea teritoriului a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  
Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 
 

La punctul 5) de pe ordinea de zi – stabilirea impozitelor și taxelor 

locale pentru anul 2024– avizul comisiei comisiei buget-finante  a fost 
favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  
Domnii consilieri Bogdan Roman si Ovidiu Albert au depus un 

amendament 
Dna Director Doina Chiriac precizează că impozitele și taxele locale 

pentru anul 2024 au fost majorate,  doar cu indicele de inflație așa cum a fost 
stabilit de Institutul de Statistică. ”Nu am aplicat alte cote adiționale. Nu este 
cotă adițională, este indicele de inflație. Nu este o altă cotă adițională”. 

Dnul consilier George-Alexandru Bălan este de părere că domnii 
consilieri care au depus amendamentul s-au referit la reducerea cu 6,8% la 
cotele stabilite de Consiliul Local pe acea marjă pe care o lasă, care e prevăzută 

în lege. A fost doar o greșeală pur și simplu tehnică, de redactare. Noi am înțeles 

amendamentul”. 
Dnul consilier George-Alexandru Bălan consideră foarte bun 

amendamentul colegilor de la IPM. ”Noi am fi vrut să facem un amendament de 
reducere a cotelor aplicate asupra valorii de impozitare de 10% sau 12 %, având 
în vedere că procentul pe care îl înțelegem toți, indexarea taxelor și impozitelor, 
este obligatoriu să se facă prin Codul Fiscal. Noi nu am făcut amendamentul 

pentru că ar fi trebuit să avem o discuție și să vedem per total tabloul de taxe și 

impozite ce se întâmplă cu el. Ori, în formula în care este acum, pur și simplu 

doar prin indexare noi nu putem să votăm. Considerăm creșterea foarte mare, de 
14%, aproape 14% nu este din administrație locală. Așa spune Codul Fiscal, dar 

putem să ne abținem toți și să refacem proiectul cu reducerea acelor cote, 
undeva 10,8,9  funcție de niște calcule.Mulțumesc!” 
 Dnul primar Leonard Achiriloaei afirmă că singurul lucru corect care l-
a spus domnul consilier este acela că procentul de majorare este stabilit prin act 

normativ și este impus așadar administrației publice locale și este vorba de 

indexarea cu indicele inflației. ”Evident lucru care se întâmplă an de an în 
procesul legislativ, de aceea și în acest an nu am mărit nici o taxă și nici un 
impozit local, ci doar am aplicat legea în vigoare. Ca să fie foarte clar. În 

momentul de față bugetul local cu sumele pe care le încasează din taxele și 
impozitele locale, având în vedere cotele de majorare ale tarifelor și a utilităților 

și a tuturor celorlalte consumuri, nu acoperă suficient, nu acoperă întreaga 
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necesitate pentru cheltuiala de funcționare. De aceea, sigur acest proiect va avea 
aplicabilitate de anul viitor. Așadar cam acesta este contextul și sigur pentru 

partea de, cel puțin pentru mediul de afaceri, ați văzut că am venit cu un proiect 

suplimentar care îl vom discuta atunci pentru o facilitate din mediul de afaceri. 
Mulțumesc! 
 Dna președinte de ședință Dana-Lăcrămioara Păiuș supune la vot 

amendamentul depus de către domnii consilieri, exact cum a fost el formulat. 
 Urmare a supunerii la vot amendamentul a fost respins cu 2 voturi 
„pentru” (dnul O. Albertt și dnul B. Roman) si 15 abtineri 
 Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 11 
voturi “pentru” si 6 abtineri ( dnul G.A. Bălan, dnul R.C. Curpăn, dna I. 

Havrici Tomșsa, dnul E. Patrașcu, O. Albert și dnul B. Roman). 
 

La punctul 6) de pe ordinea de zi – alocarea unor sume din bugetul 
local (culte)– avizul comisiei buget – finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei pentru cultura, culte, sănătate, invățământ si tineret a fost 
favorabil 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  
 Dnul consilier Alin Buzdugan afirmă că în referatul de aprobare se 
solicită alocarea unei sume pentru întreținerea și funcționarea unităților de cult 

fără venituri sau cu venituri mici. ”Conform datelor Ministerului de Finanțe, la 
nivelul anului 2021 Protopopiatul Roman a avut un profit de 51.700 de lei, iar 
Arhiepiscopia Romanului și a Bacăului de două milioane două sute cinci zeci și 

șapte de mii de lei. În aceste condiții aș solicita inițiatorului proiectului să 

retragă acest proiect și să îl reintroducă cu niște sume la nivelul anului trecut, 

respectiv o sută cincizeci de mii de lei. Mulțumesc!” 
 Dnul primar Leonard Achiriloaei precizează că solicitările au venit 

tocmai din partea acestor unități de cult, care vedeți, au câteva lucrări importante 

în desfășurare și care ar putea îngreuna activitatea. Am propus într-adevăr o 

sumă mai mare decât anul trecut, tocmai că au rămas sau sunt lucruri care cu o 
valoare foarte mică nu s-ar putea realiza. Asta a fost, cum să spun eu, o viziune 
având în vedere că si ei s-au organizat, în sensul că s-au grupat mai mulți 
beneficiari pentru a sprijini un alt beneficiar și au dat dovadă de să zicem noi, de 
înțelegere și de a încerca să facă lucruri importante. În trecut, cum bine știm, 

foloseau sumele individual pentru anumite chestii mărunte și de aceea ne-au 
solicitat ca sumele care vin din partea Consiliului Local să fie într-adevăr alocate 

pe lucrări importante, dar trebuie și o susținere cât de cât. Nu este o susținere 

foarte mare, este ceea ce am considerat noi că putem aloca. Mulțumesc!” 
 Dnul consilier Alin Buzdugan dorește să intervină. ”Suntem de acord 
cu susținerea cultelor și suntem de acord cu susținerea unităților de cult fără 

venituri. În condițiile în care acele entități înregistrează niște profituri foarte 

mari în fiecare an, noi tocmai am aprobat o creștere a impozitelor aplicate 
romașcanilor și facem o creștere a cheltuielilor pe diferite categorii peste 50%. 
Că vorbim de distracție, că vorbim de cultură, avem o creștere foarte mare. 
Măcar să menținem la nivelul anului trecut”.  
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 Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 14 
voturi „pentru” si 3 abtineri (dnii consilieri, O. Albert, B. Roman si A. 
Buzdugan). 

 

La punctul 7) de pe ordinea de zi – instituirea dreptului de uz şi 

servitute cu titlu oneros asupra unor terenuri aflate în proprietatea 
Municipiului Roman – avizul comisiei pentru urbanism si administrarea 
teritoriului a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  
Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 
 

La punctul 9) de pe ordinea de zi, suplimentar 1 – încheierea unui 
Acord de asociere -avizul comisiei buget – finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei pentru cultura, culte, sănătate, invățământ si tineret a fost 
favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  
Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 
 

La punctul 10) de pe ordinea de zi, suplimentar 2 – aprobarea 
rectificării bugetului local pe anul 2023– avizul comisiei buget – finanțe a fost 
favorabil  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  
Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 14 

voturi „pentru” si 3 abtineri (dnii consilieri, O. Albert, B. Roman si A. 
Buzdugan). 

 

La punctul 11) de pe ordinea de zi, suplimentar 3– modificarea unei 
poziții din anexa nr. 2 la Hotărârea Consiliului Local al Municipiului 

Roman nr. 69 din 30.03.2023 privind atribuirea cu prioritate a unor 
locuințe sociale din strada Islazului, unor persoane evacuate din imobile ce 
nu mai prezintă siguranță – avizul comisiei pentru administratie publica 
locală, sport si turism a fost favorabil  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  
Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 17 

voturi ”pentru”. 
 

La punctul 12) de pe ordinea de zi, suplimentar 4 – aprobarea schemei 
locale de ajutor de minimis pentru stimularea investițiilor și crearea de 

locuri de muncă pe teritoriul Municipiului Roman – avizul comisiei de 
buget-finante a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  
Dnul primar Leonard Achiriloaei oferă câteva lămuriri. ”Am să spun 

câteva cuvinte, având în vedere faptul că abia ieri am primit ultimul aviz de la 

Consiliul Concurenței pentru definitivarea acestui regulament pentru sprijinirea 
mediului de afaceri. Este o viziune de sprijinire pe trei ani a mediului de afaceri 
cu o sumă de până la două sute de mii de euro. Această facilitate, sigur maximă, 

va putea fi obținută de o companie care investește în domeniul de producție care 
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creează peste 50 de locuri de muncă și care are o valoare totală a investiției de 

peste trei milione de lei. Sigur, având în vedere ultimele precizări ale Consiliului 

Concurenței, așa cum vă spuneam, va avea aplicabilitate pentru anul 2023, iunie 
2023-iunie 2024, după care va fi completată cu următorul regulament european. 
De aceea propunerea care este făcută astăzi, sprijină și investiții care pornesc de 

la o sumă de 250 de mii mărind astfel plaja celor care ar putea astfel să 

beneficieze în momente dificile de un sprijin din partea administrației publice 
locale. Mulțumesc! 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 
unanimitate de voturi. 

 

Punctul 8) pe ordinea de zi - Întrebări și interpelări adresate 
primarului și/sau viceprimarului; 

Nemaifiind alte intervenţii, dna președinte Dana-Lăcrămioara Păiuș 
declară închise lucrările şedinţei. 

  
PREŞEDINTE DE  ȘEDINȚĂ                            CONTRASEMNEAZĂ                                        

    Consilier,              Secretarul general al municipiului Roman     
 Dana-Lăcrămioara PĂIUȘ                               Gheorghe CARNARIU                                                                                                                                                                                 


